
Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty,

Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 17 października  2023 roku 

o godzinie 1400 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 12 radnych
nieobecnych               - P. Lewandowski, R. Bejgier
Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.
W posiedzeniu Komisji udział wzięli również Dyrektor SP Kowalewo Pomorskie Renata Faluta
Kaszubowska, Wicedyrektor SP Kowalewo Pomorskie Małgorzata Pęcherska – Żary, Dyrektor SP
Wielkie  Rychnowo  Julia  Szczepańska,  Dyrektor  SP Pluskowęsy  Renata  Kałuża,  Dyrektror  SP
Wielka  Łąka  Danuta  Drożdża,  p.o.  Dyrektora  Przedszkola  Publicznego  Ilona  Plewa  oraz  gość
zaproszony  Pan  Dariusz  Chruściński  Kierownik  Nadzoru  Wodnego  Wód  Polskich  w  Golubiu
Dobrzyniu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Integracji  Europejskiej  Michał
Klafczyński.

Przewodniczący Komisji  Michał Klafczyński –  o godzinie 1400 otworzył wspólne posiedzenie
Komisji  i  po  powitaniu  Radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych decyzji.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe. 
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji. 
3. Działalność instytucji Wody Polskie na terenie powiatu golubsko-dobrzyńskiego. 
4. Plan organizacyjny placówek oświatowych /etaty/ w roku szkolnym od września 2022 roku. 
5. Informacja  z  realizacji  imprez  kulturalno-sportowych  i  rekreacyjnych  w  okresie

wakacyjnym.
6. Projekty uchwał i tematy informacyjne. 
7. Zapytania, sprawy różne. 
8. Zakończenie.                                                          

Przewodniczący Komisji  Michał Klafczyński – odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy
ktoś ma uwagi.
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński  –  poprosił  wszystkich  Radnych  o  przyjęcie
protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji, która odbyła się 19 września 2023 roku. 
Radni 11 głosami „za” i jednym głosem „wstrzymującym” / J. Koralewski/ przyjęli protokół.

Ad.3. Działalność instytucji Wody Polskie na terenie powiatu golubsko-dobrzyńskiego. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński –  poinformował, że instytucja Wody Polskie działa
od 2018 roku,  następnie  poprosił  o  zabranie  głosu  Pana Dariusza  Chruścicńksiego Kierownika
Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu.
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Dariusz  Chruściński  Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu -
przedstawił materiał dotyczący działalności instytucji Wody Polskie na terenie powiatu golubsko –
dobrzyńskiego. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny Stanisław Kaznowski – poinformował, że wiele jezior jest polodowcowych. Zapytał czy
Wody Polskie planują utworzenie stref buforowych wokół jezior. Dodał, że granice jezior znajdują
się w wodzie, rolnicy podorywują ziemię do samych jezior, co powoduje, że nawozy spływają do
wód.

Dariusz Chruściński Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu –
poinformował, że nie wie czy Wody Polskie planują utwardzenie stref buforowych. Dodał, że jest
zakaz grodzenia jezior do 1,5 metra.

Radny Piotr Strzelecki – zasugerował, by powiadamiać Spółkę Wodną o wydanych pozwoleniach
wodno- prawnych. 

Dariusz Chruściński Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu –
wyjaśnił,  że  warunki  zabudowy  wydaje  Gmina,  która  zgłasza  wniosek  do  Nadzoru  Wodnego
o  wydanie  pozwolenia  wodno-  prawnego.  Uważa,  że  to  Gmina  powinna  powiadomić  Spółkę
Wodną  o wydaniu pozwolenia. 

Radny Ryszard Lipiński – zapytał kiedy weszły w życie przepisy dotyczące wydawania pozwoleń
wodno – prawnych na przydomowe oczyszczalnie ścieków.

Dariusz Chruściński Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu –
poinformował, że w sierpniu ubiegłego roku.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał jaka jest czystość rzeki Drwęcy oraz jaka jest czystość cieków
wodnych z Miasta i  Gminy Kowalewo Pomorskie do rzeki  Drwęcy. Następnie zapytał  czy jest
możliwość  skierowania  wniosku  „wyżej”,  oraz  co  należałoby  zmienić  by  Nadzór  Wodny
funkcjonował  lepiej  jeżeli  chodzi  o  ochronę  środowiska.  Czy  instytucja  Wód  Polskich  jest
potrzebna w funkcjonowaniu jeżeli chodzi o instytucję powołaną w 2018 roku.

Dariusz Chruściński Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu –
poinformowała, że żeby dobrze zarządzać, nadzorować i obserwować i wychwytywać wszystkie
nieprawidłowości  to  musiałoby być zatrudnionych  więcej  pracowników w Nadzorze.  Dodał,  że
złożył  wniosek  o  zatrudnienie  dodatkowych  pracowników.  Musiałoby  być  przynajmniej
4 pracowników.  Następnie odniósł się do jakości cieków i poinformował, że nadzory oraz zarządy
zlewni nie  mają  możliwości  wykonywania takich  badań.  By sprawdzić jakość i  czystość wody
nadzór  posiłkuje  się  zewnętrznymi  danymi,  które  przekazuje  Inspektorat  Ochrony  Środowiska.
Następnie  odniósł  się  do  kontroli  i  nieprawidłowości  wód i  poinformował,  że  w Gdańsku jest
powołany Wydział Kontrolingu, który się tym zajmuje.

Radny  Jerzy  Koralewski –  uważa,  że  instytucja  jest  potrzebna  i  podziękował  pracownikom
Nadzoru Wodnego w Golubiu Dobrzyniu za pracę. 

1436 – 1437 – Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski wyszedł z Sali posiedzeń.  

Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński  – zapytał  czy  monitorowany  jest  poziom  wód
w jeziorach.
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Dariusz Chruściński Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu –
odpowiedział, że tak. W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie nad jeziorem Wietrzno w gminie
Płużnica, gdzie stan jeziora jest niższy o 60 cm. Nadzór nie ma żadnego wpływu na poziom wód,
jednak  w  przypadku  jeziora  Wietrzno  poczyniono  starania  by  poprawić  sytuację  i  zostanie
zbudowana przekładnia na Strudze Toruńskiej,  która podczas opadów deszczu będzie kierowała
wodę do Jeziora Wietrzno.

Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński  – zapytał  czy  w  programach  są  zaplanowane
zadania związane z retencją.

Dariusz Chruściński Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu –
poinformował, że zaplanowane są trzy tematy w zadaniach, które zgłosił osobiście, jednak na ich
wykonanie  potrzebne  są  pieniądze.  Między  innymi  odbudowę  jazów  na  ciekach,  z  trzech
przedstawionych  przeszedł  tylko  jeden  na  Strudze  Wąbrzeskiej.  Dodał,  że  dwa  lata  temu
przystąpiono do budowy zastawek. Wyjaśnił, że na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie, nie ma
zastawek przy Strudze Rychnowskiej i Strudze Kowalewskiej. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  – podziękował Panu Dariuszowi Chruścińskiemu
za przyjęcie zaproszenia i przedstawienie materiału. 

Dariusz Chruściński Kierownik Nadzoru Wodnego Wód Polskich w Golubiu Dobrzyniu –
poinformował,  że  jest  do  dyspozycji  i  w razie  konieczności  spotkania  poprosił  o  wcześniejszy
kontakt telefoniczny.

Nikt z Radnych nie miał więcej pyta do przedstawionego materiału.

Ad. 4.  Plan organizacyjny placówek oświatowych /etaty/ w roku szkolnym od września 2022
roku.

Kierownik EOiW Monika Kozińska – przedstawiła materiał  dotyczący planu organizacyjnego
placówek oświatowych /etaty/ w roku szkolnym od września 2022 roku.

Radna Halina Dąbrowska- zapytała ile w szkołach jest etatów emerytów.

Kierownik  EOiW Monika  Kozińska –  poinformowała,  że  w  zależności  od  szkoły,  najwięcej
etatów jest w SP Kowalewo.

Dyrektor  SP Kowalewo Renata  Faluta-Kaszubowska –  poinformowała,  że  w  chwil  obecnej
zatrudnionych jest 5 nauczycieli emerytowanych w pełnym wymiarze. 

Radny Jerzy Koralewski – poprosił, aby przed posiedzeniem Komisji przesyłać materiał Radnym. 
Następnie zapytał Dyrektorki Szkół o to, co by pomogło w zakresie lepszego funkcjonowania /
szczególnie dotyczy to nauczycieli dochodzących/. 

Dyrektor SP Kowalewo Renata Faluta-Kaszubowska – wyjaśniła, że nie ma to nic wspólnego
z  budżetem.  Na  poprzednich  posiedzeniach  Komisji  została  przedstawiona  sytuacja  związana
z  wynagrodzeniami  i  zatrudnieniem nauczycieli  oraz  problemy z  jakimi  obecnie  zmierzają  się
w  szkole.  Następnie  odniosła  się  do  budżetu  i  poinformowała,  że  od  wielu  lat  współpraca
SP Kowalewo z Gminą jest dobra, a potrzeby szkoły są realizowane.  
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Radna Halina Dąbrowska – zapytała jaka jest skala domowego nauczania.

Dyrektor SP Kowalewo Renata Faluta-Kaszubowska – odpowiedziała, że z terenu SP Kowalewo
Pomorskie jest jedna osoba zgłoszona do domowego nauczania.

Kierownik  EOiW Monika Kozińska –  poinformowała,  że  w  ubiegłym roku  był  jeden  uczeń
w SP Wielka Łąka. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału. 

Ad.  5.  Informacja  z  realizacji  imprez  kulturalno-sportowych  i  rekreacyjnych  w  okresie
wakacyjnym.
 
Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - Sałatowska – poinformowała, że materiał został przesłany
Radnym celem zapoznania. 

Dyrektor MGOK Barbara Niewidział  – zaprosiła  wszystkich Radnych na najbliższe  imprezy
kulturalne  organizowane  przez  MGOK.  Następnie  odniosła  się  do  zajęć  organizowanych  przez
MGOK.

Radny Michał Klafczyński – zapytał czy w tym roku będzie organizowany Sylwester.

Dyrektor MGOK Barbara Niewidział – na chwilę obecną jeszcze nic nie wiadomo. 

Radna Jolanta Wypych – zawnioskowała by w okresie letnim na „górce zamkowej” powstało kino
letnie – objazdowe.

Dyrektor MGOK Barbara Niewidział – poinformowała, że trzy lata temu orientowano się jak
finansowo  wygląda  zorganizowanie  takiego  kina,  jednak  koszty  były  zbyt  wysokie.  Następnie
dodała, że przed MGOK został zamontowany elektroniczny plakat, na którym będą przedstawiane
informacje o zbliżających się imprezach w MGOK oraz zdjęcia z minionych wydarzeń.

Radny Wojciech Małkiewicz  – zapytał czy w przyszłym roku planowane są jakieś dodatkowe
etaty w MGOK, dodał  że brakuje animatora.

Dyrektor  MGOK  Barbara  Niewidział –  poinformowała,  że  posiłkuje  się  pracownikami  na
umowę  zlecenie.  W  obecnym  roku  zatrudniono  do  MGOK  dwóch  pracowników.  Brakuje
instruktora tańca i instruktora z zajęć teatru. 

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że cieszy Go fakt, że zaczęto kontynuować zaniechane
imprezy m. in. turniej sołecki o puchar miasta, zawody strzeleckie. Następnie zapytał czy ktoś by
się pokusił o przeliczenie ile takie imprezy kosztowały. Uważa, że za niewielkie pieniądze można
zorganizować  wiele  imprez.  Jest  przekonany,  że  wiele  takich  imprez  możnaby  zorganizować.
Następnie  odniósł  się  do  organizowanych  dawniej  spotkań  osób  urodzonych  w  Kowalewie
i związanych z nim duchowo. Zadeklarował, że  w przyszłym roku wspólnie z MGOK zorganizuje
takie spotkanie. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  od  5  lat  uczestniczy  w  imprezach
organizowanych prze MGOK i ma swoje spostrzeżenia – przychodzi określona grupa mieszkańców.
Dyrektor MGOK stara się trafić w gust mieszkańców, pomogła ankieta przeprowadzona przez 
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MGOK. Następnie odniósł się do zorganizowanego Dnia Dziecka, gdzie ponad 77 500,00 zł zostało
pozyskanych od sponsorów na zorganizowanie imprezy, Urząd dołożył tylko 12 000,00 zł. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad. 6. Projekty uchwał i tematy informacyjne. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - Sałatowska – poinformowała, że pierwsze dwa projekty
uchwał omówi Skarbnik Gminy Magdalena Górna.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła projekty uchwał:

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie
na lata 2023-2045

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.

Radny Wojciech Makiewicz – zapytał o środki, które zostały zwiększone na ZGKiM.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – wyjaśniła, że są to środki związane z umową wykonawczą
tj.  zadania  własne,  które  realizuje  Spółka.  W  ubiegłym  roku  została  przeznaczona  kwota
w wysokości 1 333 000,00 zł na Spółkę i zgodnie z umową corocznie będzie przeprowadzany audyt
sprawdzający pod kątem wydatków i otrzymanych środków od Gminy, czy się pokrywają. Dodała,
że po audycie, który przeprowadziła firma Leśny i Wspólnicy okazało się, że zabrakło 328 000,00
zł, w związku z tym należy to zwiększenie wprowadzić do budżetu i przekazać fizycznie środki
Spółce – stąd to zwiększenie na wydatkach. Wyjaśniła, że na rok przyszły planowana jest jeszcze
większa kwota. Wyjaśniła, że w ciągu roku wykonywane są zadania, które nie były zaplanowane.
Zadania związane z WOD – KAN  nie są tu uwzględnione, ponieważ żądzą się swoimi prawami
i muszą szukać bilansu. 

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że dużym obciążeniem dla Spółki była
naprawa dróg, które są już utwardzone. Spółka zlecała również naprawy dróg asfaltem, co było
dosyć kosztowne.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że Spółka bardzo się zmieniła, jeżeli chodzi
o sprzęt i pracowników. Oczekiwania są coraz większe co wiąże się z tym, że należy im więcej
płacić.  Kiedyś  Spółka  zajmowała  się  pracami  porządkowymi  na  terenie  miasta,  sadzeniem
i pielęgnowaniem kwiatów, przyjmowaniem na PSZOK, obecnie zajmuje się mnóstwem zadań,
które nie są kupowane na rynku zewnętrznym i wykonuje w sposób należyty. Dodał, że w ubiegłym
tygodniu odebrał woucher  w kwocie 4 000 000,00 zł na zakup samochodu WUKO, sprzętu który
dla Gminy kiedyś był nieosiągalny. Spółka posiada już beczkę asenizacyjną, która wykonuje nie
tylko prace na terenie Gminy, ale również na zewnątrz, przez co zarabia. Po zakupie samochodu
WUKO będzie  również  on  pełnił  taką  rolę.   Jeżeli  Gmina  otrzyma kolejne  dodatkowe  środki
z zewnątrz zostanie zakupiony sprzęt do drobnych napraw asfaltowych. Dodał, że sołtysi oczekują,
by  Gmina  zdejmowała  z  budżetu  sołeckiego  jak  najwięcej  zadań.  Gmina  te  zadania  może
realizować tylko przez Spółkę. Myśli, że Radni zaakceptowali Jego sposób myślenia, że pieniądze
w Gminie,  które  pochodzą  z  podatków,  ale  też  te  pozyskiwane  z  zewnątrz  powinny  pozostać
w Gminie.  Należy  się  pogodzić  z  tym,  że  Spółka  będzie  finansowym udziałowcem z  budżetu
Gminy, za konkretnie i należycie wykonaną pracę. 
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Radny Marcin Dunajski – zapytał na co przeznaczona jest kwota  100 000,00 zł  oraz kwota
17 500,00 zł w dziale 600 transport i łączność.

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że kwota  100 000,00 zł na kamień. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  odpowiedziała,  że  kwota  17  500,00  zł  dotyczy  wpłat
przeznaczonych na kamień od osób fizycznych. Zwiększenie zachodzi zgodnie z zasadą zakupu
kamienia 1:3. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński -zapytał jaka jest obecna cena za kamień. 
Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że 3 000,00 zł. 

Radna  Jolanta  Wypych –  zapytała,  czy  jest  już  wykonana  dokumentacja  na  oświetlenie  na
ul. Narcyzowej i ul. Konwaliowej. 

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – odpowiedziała, że tak. 

Radny Marcin Dunajski – zapytał kiedy zostanie wykonane oświetlenie.

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – odpowiedziała, że jest zaplanowane
wprowadzenie zadania do budżetu, który jest na etapie opracowywania. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionych projektów uchwał.

• PURM  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  LVII/444/23  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie
Pomorskim z dnia 30 marca 2023 roku w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na
nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  położonej
w miejscowości Zapluskowęsy, 

Pracownik Urzędu Katarzyna Brzycka – omówiła projekt uchwały.
 
Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM w sprawie ustalenia wysokości dopłat do taryf dla odbiorców usług kanalizacyjnych 

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – omówiła projekt uchwały.

Radny Jerzy Koralewski – zaproponował,  by zastanowić się nad tym, by podnieść stawkę do
kwoty 1,45 zł dopłaty  do taryf.
 
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że po przejęciu wodociągów przez Gminę
zastanawiano się, by całkowicie zrezygnować z tej dopłaty. Wyjaśnił, że wodociągi zostały przejęte
by mieć wpływ na cenę. 

1608  – 1610 - Radny Michał Klafczyński wyszedł z Sali posiedzeń. 
 
W wyniku dyskusji ustalono, że wysokość dopłat do taryf dla odbiorców usług kanalizacyjnych
pozostanie bez zmian. 
 
Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.
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Tematy informacyjne.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna -  przedstawiła informację dotyczącą środków finansowych
na rzecz  Ukrainy i  ich  wykorzystanie  wg stanu na  dzień  30 września  2023r.  Materiał  stanowi
załącznik  do  protokołu.  Następnie  poinformowała,  że  zostanie  przygotowany  projekt  uchwały
odnośnie  zmiany  kwoty  obniżającej  diety  sołtysów  oraz  Przewodniczących  samorządów
osiedlowych za nieobecność na sesji.  Na jednym ze spotkań sołtysi zaproponowali  taką zmianę
z kwoty 100,00 zł na 50,00 zł. Radca Prawny wydał opinię, że nie można w ogóle odejść od takiej
zniżki. Konwent zaakceptował zniżkę w kwocie 50,00 zł. 

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner  –   odniosła  się  do  członków  Komisji  Budżetowej
i  Samorządu,  poinformowała,  że  otrzymali  regulamin  Gminnego  Konkursu  na  najpiękniejszą
iluminację świąteczno- noworoczną i zapytała czy są za przywróceniem konkursu.

W  wyniku  dyskusji  ustalono,  że  gminny  konkurs  na  najpiękniejszą  iluminację  świąteczno-
noworoczną zostanie w tym roku ogłoszony.

Pracownik  Urzędu  Katarzyna  Brzycka  -  przedstawiła  informację  dotyczącą  sprzedaży
wieczystego użytkowania. Materiał stanowi załącznik do protokołu. W wyniku dyskusji ustalono,
że materiał zostanie przesłany Radnym celem zapoznania, a decyzja zostanie podjęta na kolejnym
posiedzeniu Komisji.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – poinformował, że kolejne posiedzenie Komisji
odbędzie się 14 listopada 2023 r.,  natomiast  najbliższa Sesja RM odbędzie się 26 października
2023 r. 

Ad.7. Zapytania, sprawy różne. 

Radny Marcin Dunajski - odniósł się do drogi w miejscowości Bielsk za CRiS i zapytał czy jest
już wybrany wykonawca.

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – odpowiedziała, że jeszcze nie. Zadanie
jest  w  ramach  projektu  PROW,  pieniądze  będą  przekazane  po  rozliczeniu  zadania.  W  chwili
obecnej jest  podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie.  Zadanie będzie
realizowane                w 2024 roku.  Pod koniec  tego roku zostanie  ogłoszona procedura
postępowania i wyboru wykonawcy.

Radny  Marcin  Dunajski  –  zapytał  czy  jest  już  wyznaczony  termin  na  poprawienie  drogi
w Chełmoniu.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  odpowiedział,  że  wykonawca  zgłosił,  że  naprawa
zostanie wykonana do końca listopada. Zostały zabezpieczone pieniądze na zakup kamienia, który
ZGKiM wysypie na poboczach po wyłożeniu dywanika na drodze.

O godz. 1636 posiedzenie Komisji opuściła Radna Halina Dąbrowska. 

Radny Marcin Dunajski – zapytał co z drogą z bruku na ul. Kościuszki.

Zastępca  Kierownika  ref.  TIiGG  Małgorzata  Dębińska –  odpowiedziała,  że  jeżeli  chodzi
o   kwestię  wykonania  nowej  nawierzchni  na  ul.  Kościuszki,  w  pierwszej   kolejności   zostanie
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opracowana dokumentacja projektowa i zostanie przygotowane zapytanie ofertowe na opracowanie
tej dokumentacji. 

Radny Marcin Dunajski – poinformował, że miała być wykonana wylewka próbna. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – wyjaśnił, że wylewka miała być wykonana tylko na kawałku
drogi, jednak stwierdzono, że trzeba wykonać kompleksową nawierzchnię na drodze, by powstał
również chodnik oraz oświetlenie. 

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  wykonanie  tej  drogi  będzie
traktowane jako inwestycja. 

Radny Marcin Dunajski – zawnioskował o zabezpieczenie środków w budżecie w roku 2024 na
montaż  lamp na  ul.  Konwaliowej  i  ul.  Narcyzowej.  Następnie  zapytał  dlaczego  odstąpiono  od
konkursu organizowanego przez ToMiKo na najpiękniej ukwiecony balkon. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że ToMiKo wnioskowało o pieniądze na
organizację  konkursu,  jednak  odmówiono  z  uwagi  na  brak  zapisu  w  Statucie,  który  mówiłby
o otrzymaniu pieniędzy na nagrody z Gminy. Prezes ToMiKo przyjęła do wiadomości ten fakt.

Kierownik BRM Donata Pilarska- Mądry  – poinformowała,  że ToMiKo powinno opracować
regulamin konkursu. 

Radny Marcin Dunajski – zapytał czy Gmina nie mogłaby przejąć organizacji takiego konkursu.

W wyniku  dyskusji  ustalono,  że  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  porozmawia
z Prezes ToMiKo o uzupełnieniu dokumentów, celem ponownego ogłoszenia konkursu. 

Radny  Ryszard  Lipiński  -  poinformował,  że  w  miejscowości  Mlewo  na  drodze  przez  wieś
popękany jest asfalt, zawnioskował by asfalt naprawić metodą natryskową.

1650  – 1652 - Radny Piotr Strzelecki wyszedł z Sali posiedzeń. 

Radny Jerzy Koralewski – zgłosił nieprawidłowości na poboczach i wyjeździe z ul. Drzymały na
drogę powiatową. 

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że remont drogi nie został jeszcze
zakończony. 

Radny Jerzy  Koralewski   -  zapytał  co  z  pieniędzmi  na  budowę  świetlicy  w  Wielkiej  Łące.
Następnie podziękował Panu Burmistrzowi za ostatnią odpowiedź na zgłoszoną interpelację. Dodał,
że  uczestniczył  w  jednej  Komisji  wyborczej,  dla  której  należą  się  podziękowania  za  pracę.
Zasugerował,  by  na  najbliższej  sesji  podziękować  wszystkim  Komisjom  wyborczym  z  terenu
Gminy za pracę.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że  trwa procedura przekazania pieniędzy
przez Urząd Wojewódzki na Wielką Łąkę. 

Radny Marcin Dunajski – zapytał czy jest już wybrany wariant obwodnicy.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że  nie otrzymał jeszcze na piśmie informacji
o  wybranym  wariancie.  W  najbliższym  czasie  zostanie  złożony  wniosek  o  wydanie  decyzji
środowiskowej, w którym będzie wyznaczony wariant przebiegu obwodnicy. 
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Radny Piotr Strzelecki- zapytał co z remontem drogi w kierunku Elzanowa.

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  odpowiedziała,  że  została  podpisana  umowa
w ubiegłym tygodniu z firmą, która wykonywała drogę na ul. Drzymały. 

Radny  Wojciech  Małkiewicz  -  zawnioskował  o  oczyszczenie  rowu  na  ul.  Kościuszki,  po
zakończonych żniwach kukurydzy.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – odniosła się do odpowiedzi na interpelację, z której
zadowolony jest Radny Jerzy Koralewski. Dodała, że prowadzone były rozmowy z wykonawcą,
który  zagwarantował,  że  podejmie  się  tego  zadania,  jednak  należy  najpierw  skupić  się  na
wodociągach,  następnie  na  kanalizacji.  Jest  szansa,  że  ten  program  powstanie  w  2024  roku,
natomiast zapłata będzie w 2025 roku.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – zaproponował, by zaprosić wykonawcę na jedno z posiedzeń
Komisji, by przedstawił swoje spostrzeżenia dotyczące wodociągów.

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  -  przypomniał o składaniu do Przewodniczących
Komisji i BRM propozycji z Planami Pracy na rok 2024.

Ad.8. Zakończenie.
Wobec  wyczerpania  porządku  posiedzenia  Przewodniczący  Komisji  o  godzinie  1704 zamknął
posiedzenie Komisji.
Protokół zawiera 10 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska
                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                ROZWOJU GOSPODARCZEGO, ROLNICTWA 
                                                                                                            I INTEGRACJI EUROPEJSKIEJ
                                                                                                                         
                                                                                                                       /-/ Michał Klafczyński
                                                                                                                  


